本期目录 | 下期目录 | 过刊浏览 | 高级检索

[打印本页] [关闭]

临床医学

荧光原位杂交技术在稽留流产和死胎组织染色体检测中的应用

梁 雨|李 娜|徐红梅|何 津

吉林大学第一医院妇产科|吉林 长春 130021

摘要:

目的:采用荧光原位杂交(FISH)技术检测稽留流产和死胎组织中的染色体,探讨染色体数目异常与稽留流产、死胎的关系。方法:收集107例稽留流产及死胎组织,应用FISH技术检测13、16、18、21、22、X及Y染色体数目异常。结果:107例样本中有效样本99例,结果异常样本21例,异常比例为21.2%。常染色体数目异常以16、21号染色体三体的发生率最高(8/21),其次为18(7/21)、22(7/21)、13(6/21)号染色体三体。在性染色体中,XXY发生率最高(6/21)。染色体异常在不同性别组间比较差异无统计学意义(P>0.05)。结论:染色体异常在孕早期、中期即可引起胚胎组织发育异常,导致胚胎停止发育或引起胎儿死亡,发生率与胚胎性别无关;应用FISH技术对早期妊娠及中期妊娠孕妇行染色体检

查,对有不良孕产史、高危产妇有临床指导意义。

关键词: 稽留流产; 死胎; 染色体异常; 荧光原位杂交

Application of FISH technique in chromosome detection for missed abortion and dead fetus tissues

LI ANG-Yu, LI - Na, XU Hong-mei, HE Jin

Department of Obstetrics and Gynecology, First Hospital, Jilin University, Changchun 130021, China

Abstract:

Objective To detect the chromosome in missed abortion an dead fetus tissues with fluorescence in situ hybridization(FISH) and study the relationship between number abnormality of chromosomes and missed abortion, dead fetus. Methods 107 cases of missed abortion or dead fetus were detected and the

number abnormalities of 13,16,18,21,22,X,Y chromosomes were detected by FISH.Results Among 107 cases of samples, the number of useful cases was 99, there were 21 cases of abnormal results, the abnormal ratio was 21.2%. Trisomy of chromosome 21 and 16 had the highest incidence (8/21) among autosomal samples, followed by trisomy of chromosome 18(7/21),22(7/21) and 13(6/21). XXY had the highest incidence (6/21) among sex chromosome abnormalities. There was no significant difference in the chromosome abnormalities between different sexes (P>0.05). Conclusion Chromosome abnormality can cause the abmormal development of embryo tissue in the early and middle pregnancy, and lead to embryo stop growing or cause fetal death; and the occurrence rate has no relationship with sex. So it has clinical guiding significance to make targeted chromosome examination in early and middle pregnancy with FISH technique when the woman has the history of abnormal pregnancy or high risk pregnancy.

Keywords: missed abortion; dead fetus; chromosome abnormality; fluorescence in situ hybridization

收稿日期 2011-09-04 修回日期 网络版发布日期 2012-01-28

DOI:

基金项目:

中华医学会分子生物学临床应用研究专项资金资助课题(CAMB012010)

通讯作者: 何 津(Tel: 0431-88782183,E-mail: hejin1204@163.com)

作者简介:梁雨(1986-),女,吉林省辽源市人|在读医学硕士,主要从事围产医学研究。

作者Email: hejin1204@163.com

参考文献:

扩展功能

本文信息

- Supporting info
- ▶ PDF(1657KB)
- ▶[HTML全文]
- ▶参考文献[PDF]
- ▶参考文献

服务与反馈

- ▶把本文推荐给朋友
- ▶加入我的书架
- ▶加入引用管理器
- ▶引用本文
- ▶ Email Alert
- ▶文章反馈
- ▶浏览反馈信息

本文关键词相关文章

稽留流产; 死胎; 染色体异常: 荧光原位杂交

本文作者相关文章

PubMed

本刊中的类似文章

文章评论

反馈人	邮箱地址	
反馈标题	验证码	7505

Copyright by 吉林大学学报(医学版)